



Atchafalaya Trace Commission Board Meeting
Wednesday, May 21, 2025 – 10 a.m. West Baton Rouge Museum
845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

Commissioners Present

Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles
Herman Fuselier, St. Landry
Jennifer Stelly, St. Martin
Ryan Page, Terrebonne
Angelique Bergeron, West Baton Rouge

Commissioners Absent

Don Haydel, Ascension
Darrel Rivere, Assumption
Anna Ferguson, Concordia
Hilary Collis, East Baton Rouge
Chris Burton, Iberia
John Clark, Iberville
Fawn Hernandez, Lafayette
Paula Lambert, Pointe Coupee
Carrie Stansbury, St. Mary

Others Present

Justin Lemoine, Office of Cultural Development
Caroline Cassagne, Atchafalaya National Heritage Area
Collin Lindrew, Atchafalaya National Heritage Area
Cliff Legrange
Charles Caillouet

AGENDA

- I. **Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)**
Chair Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:03 a.m. Carmouche led the commission in the pledge.
- II. **Agenda Approval (Wilbert)**
Carmouche motioned to defer approval of the agenda until a quorum could be reached.
- III. **Minutes Approval (Wilbert)**
Carmouche motioned to defer approval of the March 19 minutes until a quorum could be reached.
- IV. **Executive Director Transition**

Cassagne announced that Justin Lemoine has been hired as the Deputy Assistant Secretary of the Office of Cultural Development. Cassagne has been promoted to Executive Director of the Atchafalaya National Heritage Area. Although Lemoine is moving offices, he will still be heavily involved with ANHA for the next few months. The Assistant Director position will not be filled until ANHA receives its FY26 funding and until the State hiring freeze rolls off.

V. 2025 Federal Funding Update

ANHA has not yet received its FY26 funding. If there is not funding for ANHA, the organization has back funding available. The Lieutenant Governor has also committed to keeping AHNA funded. Cassagne shared a draft letter of support with commissioners. Carmouche asks Cassagne to email the draft letter to the full commission. Lemoine shares a one-sheeter that the Executive Director of the Cane River National Heritage Area will be taking to Washington, D.C. in two weeks.

VI. 2025 Legislative Session Update

a. State Funding Update

ANHA is attempting to secure \$100,000 in the State budget for the Community Empowerment Program. The funding would also keep the grants program fully funded.

b. Statutory Changes

The State House bill to add Lafourche Parish to the Heritage Area will be read tomorrow at 9:00 am. Carmouche and Parish President Archie Chaisson will be speaking in support of the bill. Carmouche asks Lemoine when the ATC voted to include Lafourche Parish. Lemoine says mid-2024.

VII. Active Projects Update

The Sunset mural project is moving forward. ANHA has received 17 or 18 applications. A contingent from the Office of Cultural Development will be traveling to Sunset to select an artist. The groundbreaking will be this summer, and Fuselier will be involved. Stansbury will be opening an exhibit for the 90th anniversary of the Shrimp and Petroleum Festival, and ANHA has committed funding support. Moving forward, AHNA will be looking to expand its reach in the educational and interpretation sphere. Lemoine discusses re-tooling the three-binder education curriculum. Bergeron suggests working with LEH and KNOWA to help make resources available for teachers.

VIII. Basin Trace Update

Lemoine notes that AHNA and the Acadiana Planning Commission hosted a Basin Trace public meeting in Krotz Springs. Cassagne will be presenting the project at the Cajun Coast board meeting today. Future public meetings are scheduled for Iberville and Pointe Coupee parishes. By the middle of June, ANHA should have a final report to send to the Corps of Engineers.

IX. Strategic Plan Update

Cassagne and Lemoine met with Phillip LaFargue to discuss a new five-year strategic plan for ANHA. LaFargue's team will be working to sift through the data that ANHA gives them, so they can be familiar with the organization's inner workings. A main goal is to expand on the educational and sustainability elements. ANHA will be gathering a stakeholder list soon.

X. ANHA Staff Updates

a. Upcoming Travel

Music Industry Day is being held at the State Capitol if anyone is interested. July will be a travel meeting for the ATC, but a host parish has not yet been decided.

b. Community Empowerment Update

Lindrew announces that six communities have submitted applications for Transportation Alternatives Program funding. Lindrew will be at Thriving Communities steering committee meetings in St. Martinville on June 4 and Franklin on June 5. ANHA is meeting with FitLot and a Youngsville councilmember on May 28 to discuss outdoor fitness opportunities. Louisiana Main Street is hosting Thibodaux downtown road map public meetings on June 30 and July 2.

XI. Other Business

a. Rural Entrepreneurship Initiative

Cassagne introduces Maddie Duplantis, who runs the Rural Entrepreneurship Initiative at LED. Applications are open until the end of May. The initiative includes a virtual three-day kickoff, three monthly peer-to-peer roundtables, and pairing with a mentor.

Qualifications include being from a city with fewer than 50,000 residents, annual revenue of less than \$1 million and more than \$600,000, and fewer than 600 employees.

b. Comments from Public Attendees (if any)

XII. Cliff LeGrange Book Presentation

LeGrange informs commissioners on his new book, which includes information and history about the Atchafalaya Basin.

XIII. Commissioner Announcements

a. *Iberia* – Jambalaya Festival is this weekend.

b. *St. Martin* – Crawfish Festival was held in Breaux Bridge. Little Red House Market opened. Teche Center for the Arts is kicking off kids camps. St. Martinville has broken ground on its festival grounds project.

c. *Avoyelles* – The Solomon Northup statue is continuing its tour through the United States. A new service station opened in Bunkie. The grand opening is planned for July 5 to coincide with the arts and music festival.

d. *Terrebonne* – Fishing tournaments are beginning. The South Louisiana Wetlands Discovery Center is kicking off its kids camps. The Center for Louisiana Traditional Boat Building is having a putt putt gathering. Shell recently donated land to the City of Houma for a new state park. The Southdowns Trail System is having a ribbon cutting on June 7.

e. *West Baton Rouge* – There is a new Jonathan Mayers exhibit at the West Baton Rouge Museum. The reception and gallery talk for the exhibit is on June 1. The museum is working on another exhibit on creole folktales. The museum is hosting its second creole immersion camp and a teachers institute on creole topics in July.

f. *St. Landry* – Eunice is hosting a car show on June 7. June 14 is Rockin on the Runway in Sunset. June 20-22 is the St. Landry Barbeque Festival. On Sunay, 60 Minutes ran a feature on Eunice.

XIV. Adjourn

The meeting adjourned at 11:12 pm.



Réunion du conseil d'administration de la Commission de la Trace de l'Atchafalaya

Mercredi 15 janvier 2025 - 10 heures West Baton Rouge Museum

845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

Commissaires présents

Wilbert Carmouche, président, Avoyelles

Herman Fuselier, St. Landry

Jennifer Stelly, St. Martin

Ryan Page, Terrebonne

Angelique Bergeron, West Baton Rouge

Commissaires absents

Don Haydel, Ascension

Darrel Rivere, Assumption

Anna Ferguson, Concordia

Hilary Collis, East Baton Rouge

Chris Burton, Iberia

John Clark, Iberville

Fawn Hernandez, Lafayette

Paula Lambert, Pointe Coupee

Carrie Stansbury, St. Mary

Autres personnes présentes

Justin Lemoine, Bureau du développement culturel

Caroline Cassagne, Zone du patrimoine national d'Atchafalaya

Collin Lindrew, Zone du patrimoine national d'Atchafalaya

Cliff Legrange

Charles Caillouet

AGENDA

I. Ouverture de la séance et serment d'allégeance (Wilbert)

Le président Wilbert Carmouche a ouvert la séance à 10 h 03. M. Carmouche a invité la commission à prêter serment.

II. Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)

M. Carmouche a proposé de reporter l'approbation de l'ordre du jour jusqu'à ce que le quorum soit atteint.

III. Approbation du procès-verbal (Wilbert)

M. Carmouche a proposé de reporter l'approbation du procès-verbal du 19 mars jusqu'à ce que le quorum soit atteint.

IV. Transition à la direction Générale

M. Cassagne a annoncé que Justin Lemoine avait été engagé comme sous-secrétaire adjoint du Bureau du développement culturel. M. Cassagne a été promu directeur général de la zone du patrimoine national d'Atchafalaya. Bien que M. Lemoine déménage ses bureaux, il restera très impliqué dans l'ANHA au cours des prochains mois. Le poste de directeur adjoint ne sera pas pourvu tant que l'ANHA n'aura pas reçu son financement pour l'exercice 2026 et que le gel des embauches dans l'État n'aura pas pris fin.

V. Mise à jour sur le financement fédéral pour 2025

L'ANHA n'a pas encore reçu son financement pour l'exercice 2026. Si l'ANHA ne reçoit pas de financement, l'organisation dispose de fonds de réserve. Le lieutenant-gouverneur s'est également engagé à maintenir le financement de l'AHNA. M. Cassagne a communiqué aux commissaires un projet de lettre de soutien. M. Carmouche demande à M. Cassagne d'envoyer le projet de lettre par courrier électronique à l'ensemble de la commission. M. Lemoine distribue une fiche d'information que le directeur exécutif de la Cane River National Heritage Area emportera à Washington, D.C. dans deux semaines.

VI. Le point sur la session législative 2025**a. Le point sur le financement de l'État**

L'ANHA tente d'obtenir 100 000 dollars dans le budget de l'État pour le programme d'autonomisation communautaire. Ce financement permettrait également de maintenir le programme de subventions à son niveau actuel.

b. Modifications législatives

Le projet de loi de la Chambre des représentants visant à ajouter la paroisse de Lafourche à la zone patrimoniale sera lu demain à 9 heures. Carmouche et le président de la paroisse, Archie Chaisson, prendront la parole pour soutenir le projet de loi. Carmouche demande à Lemoine quand l'ATC a voté l'inclusion de la paroisse de Lafourche. Lemoine répond que c'était mi-2024.

VII. Mise à jour sur les projets en cours

Le projet de fresque murale de Sunset avance. L'ANHA a reçu 17 ou 18 candidatures. Une délégation du Bureau du développement culturel se rendra à Sunset pour sélectionner un artiste. Le premier coup de pioche sera donné cet été, et Fuselier sera présent. Stansbury inaugurera une exposition pour le 90e anniversaire du Festival de la crevette et du pétrole, et l'ANHA s'est engagée à la financer. À l'avenir, l'AHNA cherchera à étendre son champ d'action dans le domaine de l'éducation et de l'interprétation. Lemoine évoque la refonte du programme éducatif en trois classeurs. Bergeron suggère de collaborer avec LEH et KNOWA afin de mettre des ressources à la disposition des enseignants.

VIII. Le point sur le projet Basin Trace

M. Lemoine indique que l'AHNA et la Commission d'aménagement de l'Acadiana ont organisé une réunion publique sur le projet Basin Trace à Krotz Springs. M. Cassagne présentera le projet lors de la réunion du conseil d'administration de Cajun Coast aujourd'hui. D'autres réunions publiques sont prévues dans les paroisses d'Iberville et de Pointe Coupee. D'ici la mi-juin, l'ANHA devrait avoir un rapport final à envoyer au Corps des ingénieurs.

IX. Le point sur le plan stratégique

Cassagne et Lemoine ont rencontré Phillip LaFargue pour discuter d'un nouveau plan stratégique quinquennal pour l'ANHA. L'équipe de LaFargue va examiner les données fournies par l'ANHA afin de se familiariser avec le fonctionnement interne de l'organisation. L'un des principaux objectifs est de développer les volets éducatif et durable. L'ANHA va bientôt dresser une liste des parties prenantes.

X. Mises à jour concernant le personnel de l'ANHA**a. Prochains déplacements**

La Journée de l'industrie musicale se tiendra au Capitole de l'État si cela intéresse quelqu'un. Le mois de juillet sera consacré à une réunion de travail pour l'ATC, mais la paroisse qui l'accueillera n'a pas encore été choisie.

b. Mise à jour sur l'autonomisation des communautés

Lindrew annonce que six communautés ont soumis une demande de financement au programme Transportation Alternatives. Lindrew participera aux réunions du comité directeur de Thriving Communities à St. Martinville le 4 juin et à Franklin le 5 juin.

L'ANHA rencontrera FitLot et un membre du conseil municipal de Youngsville le 28 mai pour discuter des possibilités de remise en forme en plein air. Louisiana Main Street organise des réunions publiques sur le plan d'action pour le centre-ville de Thibodaux les 30 juin et 2 juillet.

XI. Autres questions**a. Initiative pour l'entrepreneuriat rural**

Cassagne présente Maddie Duplantis, qui dirige l'initiative pour l'entrepreneuriat rural au LED. Les candidatures sont ouvertes jusqu'à la fin du mois de mai. L'initiative comprend un lancement virtuel de trois jours, trois tables rondes mensuelles entre pairs et le jumelage avec un mentor. Les conditions requises sont les suivantes : être originaire d'une ville de moins de 50 000 habitants, avoir un chiffre d'affaires annuel inférieur à 1 million de dollars et supérieur à 600 000 dollars, et employer moins de 600 personnes.

b. Commentaires du public (le cas échéant)**XII. Présentation du livre de Cliff LeGrange**

M. LeGrange informe les commissaires de la sortie de son nouveau livre, qui contient des informations et l'histoire du bassin de l'Atchafalaya.

XIII. Annonces des commissaires**a. Iberia – Le festival Jambalaya a lieu ce week-end.**

b. Saint-Martin – Le festival de l'écrevisse a eu lieu à Breaux Bridge. Le Little Red House Market a ouvert ses portes. Le Teche Center for the Arts lance ses camps pour enfants. Saint-Martinville a lancé son projet de terrain de festival.

c. Avoyelles – La statue de Solomon Northup poursuit sa tournée à travers les États-Unis. Une nouvelle station-service a ouvert à Bunkie. L'inauguration est prévue pour le 5 juillet, afin de coïncider avec le festival des arts et de la musique.

d. Terrebonne – Les tournois de pêche commencent. Le South Louisiana Wetlands Discovery Center lance ses camps pour enfants. Le Center for Louisiana Traditional Boat

Building organise un rassemblement de minigolf. Shell a récemment fait don d'un terrain à la ville de Houma pour la création d'un nouveau parc d'État. Le Southdowns Trail System organisera une cérémonie d'inauguration le 7 juin.

- e. *West Baton Rouge* – Une nouvelle exposition Jonathan Mayers est présentée au West Baton Rouge Museum. La réception et la conférence sur l'exposition auront lieu le 1er juin. Le musée travaille sur une autre exposition consacrée aux contes populaires créoles. Le musée organise son deuxième camp d'immersion créole et un institut pour enseignants sur des thèmes créoles en juillet.
- f. *St. Landry* – Eunice organise un salon automobile le 7 juin. Le 14 juin, c'est Rockin on the Runway à Sunset. Du 20 au 22 juin, c'est le St. Landry Barbeque Festival. Dimanche, l'émission 60 Minutes a diffusé un reportage sur Eunice.

XIV. Levée de la séance

La séance est levée à 23 h 12.